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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 
Készült: Rakamaz Város Képviselő-testületének 2014. december 15. napján 

1800 órától a Rakamazi Városi Művelődési Központ és Könyvtár 
nagytermében megtartott közmeghallgatásáról és városgyűléséről.  

 
 
Jelen vannak:   Bodnár László polgármester 
   Fotta Csaba 
   Krausz Csaba 
   Sárközi Mariann    

Szlobodáné dr. Nagy Judit képviselők 
   Takács Tibor 
   Takácsné Bánlaki Anikó képviselők 
 
                            Dr. Kóder László jegyző  
 
 Dr. Illés László r. alezredes a Nyíregyházi 

Rendőrkapitányság vezetője 
  Fábián Attila r. őrnagy a Nyíregyházi Rendőrkapitányság 

Rakamazi Rendőrős parancsnoka 
 
   260 fő rakamazi polgár 
 
 
Bodnár László polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a képviselőket, a közmeghallgatáson és városgyűlésen 
megjelenteket. Külön köszöntöm Dr. Illés László rendőr alezredes urat a 
Nyíregyházi Rendőrkapitányság vezetőjét, valamint Fábián Attila rendőr őrnagy 
urat, aki a Nyíregyházi Rendőrkapitányság Rakamazi Rendőrőrsének megbízott 
őrsparancsnoka 2014. december 1. napjától. Köszöntöm Dr. Kóder László 
jegyző urat, aki 2014. december 1. napjától látja el a jegyzői feladatokat 
Rakamaz és Szabolcs településeken.  
 
 
A polgármester megállapítja, hogy a Képviselő-testület határozatképes, mert a 7 
fő képviselő-testületi tagból 7 fő jelen van. 
 
Bodnár László polgármester a jegyzőkönyv hitelesítőnek Krausz Csaba és 
Sárközi Mariann képviselőket jelöli ki. 
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Ezt követően Bodnár László polgármester javasolja, hogy a Képviselő-testület a 
meghívóban szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg. 
 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal egyhangúlag az alábbi napirendi pontok 
tárgyalását fogadta el. 
 
1.) Beszámoló a város közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal 

kapcsolatos tevékenységről. 
Előadó: Fábián Attila r. őrnagy, mb. őrsparancsnok 

 
2.) Tájékoztató az önkormányzat 2014. évi tevékenységéről, a 2015. évi 

terveiről. 
Előadó: Bodnár László polgármester 

 
3.) Közérdekű bejelentések, javaslatok tétele. 
 
 
1. napirendi pont: Beszámoló a város közbiztonságáról, a városban végzett 

közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységről. 
Előadó: Fábián Attila r. őrnagy, mb. őrsparancsnok 

 
A Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsének beszámolója a 
jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
 
Fábián Attila r. őrnagy: 
Szeretettel köszöntöm a rakamazi polgárokat, polgármester urat, valamint a 
Képviselő-testületet. Engedjék meg, hogy pár gondolatban bemutatkozzak. 
Fábián Attila r. őrnagy vagyok, 2014. december 1. napjától vezetem a Rakamazi 
Rendőrőrsöt. 15 éve vagyok rendőr, 2000-től teljesítek szolgálatot a rendőrség 
kötelékében. Szolgálatom során mind a 15 évet az első vonalban töltöttem. 
Mottóm a becsület és a munka, melyet alapelvként mindig megköveteltek a 
munkatársaimtól is. Mint őrsparancsnok szeretném kifejezni köszönetemet a 
Képviselő-testületnek, a rendőrség számára nyújtott anyagi és technikai 
segítségért. Jelentem Önöknek, hogy Rakamazon rend van. Ezt a megállapítást 
az előterjesztésemben illusztráltam is. A regisztrált bűncselekmények száma 
Rakamazon 2011. évtől folyamatosan csökken. Az Önök biztonsága érdekében 
kollégáimmal mindent megteszünk a közbiztonság megtartása érdekében.  
 
Amennyiben a lakosság részéről kérdés, észrevétel merül fel, szívesen 
válaszolok azokra. 
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Mokánszki Mihály rakamazi lakos: 
Amit őrsparancsnok úr elmondott a közbiztonságról, bíztató, azonban minden 
állampolgár úgy fogja fel a biztonságérzetét, ahogyan azt megéli. Nemrégiben 
ellopták a csónakomat, de azóta még semmiféle értesítést nem kaptam az üggyel 
kapcsolatosan. Nem kell értesítést küldeniük az ügy állásáról?  
 
Fábián Attila r. őrnagy: 
A rendőrség minden tőle telhetőt megtesz a bűncselekmények megakadályozása, 
illetve felderítése érdekében. Természetesen van határidő, amelyet a 
rendőrségnek be kell tartani. Meg fogjuk vizsgálni, hogy ebben az ügyben 
milyen intézkedések történtek.  
 
Amennyiben bűncselekményekkel találkoznak, kérem jelentsék a 112 vagy 107 
segélyszámok egyikén. Amennyiben gyanús ügyet észlelnek, fogjanak össze. 
Amennyiben az utcában ismeretlen, gyanús személyt látnak, jelentsék be a 
rendőrségen, akik meg fogják nézni, hogy becsületes szándékkal járnak-e ott. 
Csak így együtt fogunk tudni rendet tartani a településen.  
 
Keller Bálint rakamazi lakos: 
Milyen következményekre lehet számítani abban az esetben, ha a saját portámon 
megtámadnak és megvédem magam? 
 
Fábián Attila r. őrnagy: 
Nagyon sokan gondolkodnak el a jogos önvédelem határain, mi az, ami belefér 
ebbe, és mi nem. Ha valakinek bemennek a házába és eltulajdonítanak valamit, 
nem érdemes a betörő elé állni. Amennyiben valakinek az életére törnek, annak 
jogában áll az életét megvédeni. Az arányosságot tehát mindig próbálják 
megtartani, nem kell testi sértést okozni, ha például a kertből kihúznak két 
sárgarépát. 
 
Bendik István rakamazi lakos: 
Őrsparancsnok úr beszámolt arról, hogy szeretné a városőrséget újra felállítani a 
településen. Én voltam polgárőr és városőr is. A rendőrséggel nagyon jó volt a 
kapcsolatunk, segítettük a munkájukat. Rakamaz megérdemelné, hogy tovább 
folytassuk ezt a munkát. Bizonyára lesznek olyan lakosok, akik szívesen részt 
vállalnak ebben a munkában. 
 
Fábián Attila r. őrnagy: 
A városőrség egy hivatás, ahol a városőr fizetés, pénzbeli juttatás nélkül 
vigyázza a közrendet. Egyre több jelzés érkezett hozzánk a városőrség 
létrehozásával kapcsolatosan. Nagyon sürgős, megoldandó feladat a városőrség 
létrehozása, mellyel kapcsolatosan már lépéseket tettünk. Remélem, hogy 
hamarosan polgárőr ruhában fognak vigyázni a település rendjére.  
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Ezt követően Bodnár László polgármester az alábbi határozat-tervezetet 
bocsátotta szavazásra: 
„A Képviselő-testület 

Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsének Rakamaz város 
közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal kapcsolatos 
tevékenységéről szóló beszámolóját megtárgyalta, azt elfogadja.”  

 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 
 

Rakamaz Város Önkormányzatának 
  211/2014. (XII.15.) KT. 

h a t á r o z a t a  
 

a város közbiztonságáról, a városban végzett    
  közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységekről 

 
A Képviselő-testület 

 
Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsének Rakamaz város 
közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal kapcsolatos 
tevékenységéről szóló beszámolóját megtárgyalta, azt elfogadja.  
 
A határozatról értesül: 

     1.) Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrs Rakamaz 
     2.) Városi Rendőrkapitányság Nyíregyháza 
  
 
2. napirendi pont: Tájékoztató az önkormányzat 2014. évi tevékenységéről, a 

2015. évi terveiről. 
                                  Előadó: Bodnár László polgármester 
 
Bodnár László polgármester szóbeli előterjesztése: 
Köszönöm Önöknek, hogy lehetővé tették számomra és a képviselő-testület 
tagjai számára azt, hogy ma itt lehetünk. Köszönöm azok bizalmát, akik ránk 
tették voksukat az önkormányzati választásokon. Köszönöm azoknak is, akik 
október 12-én nem rám szavaztak, hiszen az ő számuk fog emlékeztetni engem 
arra, hogy ez a megbízatás 5 évre szól, s ne feledjem el azt, amit megígértem. 
Önök példátlan összefogásról tettek tanúbizonyságot 2014. október 12-én. 
Kérem önöket, hogy ezt építsük tovább!  
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Kezdődjön egy új korszak, ahol az számít, hogy ki és hogyan tud dolgozni a 
településért, ki hogyan tudja ellátni a munkáját. Éppen ezért zárjuk le a 
választást megelőző időszakot, s nyissunk új fejezetet ennek a városnak az 
életében! A magam és a képviselő-testület nevében külön köszönetemet fejezem 
ki a Rakamazi Civil Szervezeteknek és a Rakamazi Civil Szervezetek 
Szövetségének, továbbá azoknak, akik tevékeny munkájukkal támogattak 
bennünket a választáson.  
 
A polgármesteri munkakör átadás-átvételére 2014.október 22. napján került sor 
az alábbiak szerint (fontosabb adatok): 
 
Gazdálkodással kapcsolatos adatok: 
Az önkormányzat és intézményei pénzkészlete 2014.október 21. napján  
38.379e Ft, melyből a Rakamazi Közös Önkormányzati Hivatal pénzkészlete 
1.500e Ft, a Rakamazi Városi Művelődési Központ és Könyvtár pénzkészlete 
1.852e Ft, a Mesevár Óvoda pénzkészlete 2.842e Ft, Rakamaz Város 
Önkormányzatának pénzkészlete 32.185e Ft. 
 
Tekintsük át, hogy a pénzkészlettel szemben az önkormányzatnak mennyi 
kötelezettsége állt fenn: 
Kiinduló adat az átadás-átvételben szereplő pénzeszköz 38.379e Ft ebből 
• Munkaügyi Központ támogatása 22.362e Ft, amely a közmunkaprogramhoz 

kapcsolódó előleg. Ez célzott támogatás, melyet a közmunkaprogramban 
felmerülő költségek finanszírozására lehet felhasználni (bér, eszköz stb.), 
Ha ezt az összeget kivonjuk a 38.379.-Ft-ból, akkor fennmarad   
16.017.000.-Ft. 
Nézzük, hogy ezzel szemben milyen és mennyi tartozás állt fenn, mennyit 
kellene illetve kellett volna kifizetni az átadás-átvétel alapján: 

• Szállítói kötelezettség (megküldött számlák tartalmazzák): 
• Hivatal  1.839 eFt, 
• Óvoda  343 eFt, 
• Művelődési Központ és Könyvtár 955 eFt, 
• Önkormányzat  16.271 eFt 
Ez összesen: 19.408.000.-Ft 

 
• Előző évi visszafizetendő normatíva: 5.447 eFt (Ezt az állam felé kellett 

visszafizetni) 
• helyi iparűzési adó túlfizetésből az adózók felé megközelítőleg  

 6.000 eFt-ot kell visszafizetnie az önkormányzatnak (tehát ez is 
fizetnivaló) 
 

Összeadva: 19.408.000.-Ft+ 5.447 eFt+ 6.000 eFt= 30.855.000.-Ft 



 506 

Tehát a 16.017.000.-Ft – al szemben számlák által tartalmazott 30.855.000.-
Ft fizetnivaló állt fenn az átadás-átvételi jegyzőkönyv szerint. 
 
Ez nem tartalmazza még az előző városvezetés által  

• a sportegyesületnek megítélt 2014.november és december hónapokra 
járó támogatást, amely  (2014.november hónap: 1.275.000.-Ft kifizetésre 
került) 
Elmondom, hogy 2014.november 30-ig az önkormányzat 9.483 eFt-tal 
támogatta a Rakamazi Spartacus sportegyesületet. 

• A Rakamazi Gondozási Központ épületébe megrendelt és felszerelt 
kamerarendszert  809.000.-Ft értékben. Erre még forrást sem biztosított 
az előző városvezetés csak a munkát rendelte meg és végeztette el. A 
pénzt a jelenlegi városvezetésnek kellett rá megtalálnia és biztosítania, 
ami meg is történt.  
 

Ami még a költségvetésbe nem volt betervezve, de a jelenlegi városvezetésnek 
ki kellett fizetnie Farkas Ernő volt polgármester úr részére három havi 
illetményt és 57 nap szabadságmegváltást és annak járulékait. Ezek 
kifizetését Farkas Ernő volt polgármester írásban kérte a Képviselő-testülettől. 
Ennek összege: 2.841.000.-Ft, melyből a járulék nélküli ún. nettó összeg 
kifizetésre került.  
 
Jelenlegi állapot: 
Szállítói kötelezettség: 25.518 eFt. 
Pénzeszközünk: 12 millió Ft. 
 
Kettő különbözete: 13,5 millió Ft.  
Ehhez hozzájön még az előbb említett  
• helyi iparűzési adó túlfizetésből az adózók felé megközelítőleg 6.000 eFt 

visszafizetendő összeg, továbbá  
• a sportegyesületnek megítélt 2014.december hónapra járó támogatás, amely  

több mint 1 millió Ft. 
• Végkielégítés és szabadságmegváltáshoz kapcsolódó munkáltatót terhelő 

járulék. 
 

Ezek a nagyobb összegek, melyeket összeadva több mint 20 millió Ft a 
kötelezettség, mellyel szemben jelenleg nincs rendelkezésre álló pénzeszköz. 

 
Ebből kiindulva indokolttá válik jövő év elején likvidhitel felvétele. 
  
Az önkormányzat követelései: 
Az önkormányzat követelése az iparűzési adó és a késedelmi pótlékon kívül 48 
millió Ft volt. Ennek nagyobb tételei: 
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- Rakamazi Tisza-part Nonprofit Közhasznú Kft   7.200 eFt 
- Lakbérhátralékok  2.876 eFt 
- Lakások közüzemi díjhátralékai: 2.034.886.-Ft 
- Bérleti díj, étkezési díj: 11.101.917.-Ft. 
Az önkormányzat követelései behajtásának a jövőben hatékonyan kell 
működnie.  
 
Folyamatban levő illetve a teljesség igénye nélkül 2014. évben megvalósult 
beruházások, projektek (előző városvezetés által indított projektek): 

1.) „Óvodafejlesztés a Rakamaz Város Önkormányzata által fenntartott 
óvodákban”.  Teljesült. 

2.) Színpadtechnikai eszközök beszerzése. A pályázó a Kassai Erzsébet 
Alapítvány, amellyel az önkormányzat együttműködési megállapodást 
kötött. A szükséges forrás 2.018 eFt. Még folyamatban van. 
Önkormányzat szerepe a beruházásban, hogy előfinanszírozza a 
megvalósítást. 

3.) Sportöltöző felújítása. A pályázó a Sportegyesület volt. A beruházás teljes 
összköltsége 12.722.376.-Ft, melyhez az önkormányzat 2.500.000.-Ft 
önerő biztosítását vállalta. Ebből 1.677.607.-Ft van kifizetve, a 
különbözetet ki kell még fizetni). Az önkormányzat szerepe a 
beruházásban: önerő biztosítása+ előfinanszírozzuk a megvalósítást. 

4.) „Közösségi felzárkóztatás az Ibrány-Nagyhalászi kistérségben és 
környékén”. 2014.november 15-én a program befejeződött. A program 
2012.03.01-től zajlott 2014.11.15-ig. A program célcsoportja volt a 
mélyszegénységben élő társadalmi csoportok. Foglalkozásokat tartottak, 
mentorálásokat végeztek. Az utolsó kifizetéseket az önkormányzatnak 
teljesíteni kell, ehhez azonban közel 10 millió Ft mértékben 
támogatásmegelőlegező hitelt kell felvennie, mert a költségvetésében erre 
forrást nem különített el az előző városvezetés. A kifizetést azért kell 
teljesíteni, mert a programot pénzügyileg is le kell zárni. A kifizetett 
összeget az önkormányzat vissza fogja kapni, ennek várható időpontja kb 
2015.február-március hónap. 

5.) Gondozási Központ felújítása. 2014.november 30-a a fizikai befejezés 
határideje. Jelenleg a záróelszámolási folyamatok zajlanak. 

6.) Új ravatalozó építése                         Beruházás értéke mintegy 
24 488 790 Ft 
2009. évben új ravatalozó építését kezdte meg az önkormányzat.  
Az önkormányzat 19.999.994 Ft összegű vissza nem térítendő 
támogatást nyert. DE! 
A ravatalozó mulasztás miatt nem készült el 2010. december 31-ig.  
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Ennek következménye:  
A TÁMOGATÁST VISSZAVONTÁK (19.999.994 Ft), s az 
előlegként kapott 7.999.997 Ft-ot  760.105 Ft kamattal együtt vissza 
kellett fizetni . 

 
Nagy morotva vízi tanösvény kialakítása és környékének fejlesztése (erről 
bővebben is szólok). 
 
„C” kategóriás ifjúsági szálláshely létesítése a rakamazi Tisza-kempingben 
(erről bővebben is szólok). 
 
Teher: 
2013. Első Adósságkonszolidáció:  451.643.000 Ft. 
Ezt követően ismét hitelt vett fel az önkormányzat, melyet ismét 
kiegyenlített az állam. 
2014. Második Adósságkonszolidáció:  54.350.000 Ft  
 

• Az önkormányzat tulajdonában lévő több ingatlanon építési törmelék van 
elhelyezve kb. 3000 m3 mennyiségben. A környezetvédelmi felügyelőség 
eljárást folytatott. Az eljárás során megállapítást nyert, hogy a törmelék 
jelentős részét a jelenleg felszámolás alatt álló Rakamazi 
Városüzemeltetési Nonprofit Kft helyezte el. A felügyelőség kötelezte az 
önkormányzatot és a Városüzemeltetési Kft-t, hogy 2015.04.01-ig 
gondoskodjon a törmelék ártalommentes elhelyezéséről. A hulladék 
mennyiségét tekintve ez több millió Ft költséget jelent. Tekintettel arra, 
hogy a Városüzemeltetési Kft felszámolás alatt van, a kötelezettség és 
annak pénzügyi terhe az önkormányzatra visszahullhat. 
Erről is a jelenlegi városvezetésnek kell gondoskodnia. 

• Rakamazi Ipari Park Ingatlanfejlesztő és Beruházó Kft (4465 
Rakamaz, Szent István út 116.). 
Az Ipari Park Kft felszámolás alatt a felszámolásának kezdő időpontja: 
2013.június 5.  

• Rakamazi Tiszapart Nonprofit Kft (4465 Rakamaz, Szent István út 
116.). 
Ehhez a Kft-hez köthető a „C” kategóriás ifjúsági szálláshely létesítése a 
rakamazi Tisza-kempingben projekt, ami jelenleg súlyos teher a Kft-nek 
és az önkormányzatnak is, mert a Kft 100%os önkormányzati tulajdonú. 

• Rakamazi Városüzemeltetési Nonprofit Közhasznú Kft. (korábbi néven: 
GAMESZ). 
A Kft és jogelődjei sok éven át kötelező önkormányzati feladatok ellátását 
végezte (közétkeztetés, településüzemeltetés stb.), és sok embernek 
teremtett munkahelyet. 
Felszámolás alatt áll, a felszámolást 2014.04.24-én rendelték el. 
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Az önkormányzatot terhelő Kft. fennálló fizetési kötelezettségek 
kiegyenlítése a jelenlegi városvezetést terheli. Ennek összegét az átadás-
átvételi jegyzőkönyv tartalmazza: 1.490.953.-Ft. 
A kötelező feladatok ellátását az önkormányzat teljesíti jelenleg. 
A Kft felszámolás alá vonható vagyona 1 db beépítetlen földterület 
Rakamaz területén, kis értékű tárgyi eszközök, 3 db forgalomból kivont 
gépjármű.  
Rakamazi Városüzemeltetési Nonprofit Közhasznú Kft mérleg 
szerinti eredményei: 
2005.év  2.573 eFt 
2006.év  504 eFt 
2007.év   -11.370.-Ft (ekkor már az előző városvezetés 
irányította az önkormányzatot). Azért hangsúlyozom az önkormányzat 
szerepét, mert a Kft 100%os önkormányzati tulajdonú, felszámolása során 
a bíróság az önkormányzat teljes és korlátlan felelősségét is 
megállapíthatja (ezt  
2008.év  467 eFt 
2009.év  44 eFt 
2010.év   -15.420 eFt 
2011.év   -2.219 eFt 
2012.év   16.417 eFt (itt az előző évek beszámolóit 
önellenőrizték és az érdeménytartalék 35.635 eFt-tal csökkent) 
2013.év  -14.079 eFt 
2014.év áprilisig -982 eFt 
 
Kötelezettség (tartozás) a záró beszámoló alapján: 103.002 eFt ebből 
lízing miatti kölcsön  6.028 eFt 
kölcsön    95 eFt 
szállítói    30.077 eFt 
szja     6.834 eFt 
bírság, táppénz, eho  531 eFt 
áfa     21.206 eFt 
helyi adó    498 eFt 
tb     28.940 eFt 
késedelmi pótlék   8.793 eFt 
 
Az vizsgálat tárgyát képezi, hogy mi vezetett a Kft eladósodásához, és a 
felszámoláshoz. 

 
A Közmunkaprogramról bővebben Takácsné Bánlaki Anikó alpolgármester 
asszony számol be. Felkérem alpolgármester asszonyt, hogy tartsa meg a 
tájékoztatóját. 
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Elöljáróban annyit, hogy a Kormány 2015. évi célkitűzése között szerepel a 
közmunkaprogram folytatása, bővítése. Az önkormányzat a 
közmunkaprogramban a jövőben is hatékonyan fog részt venni. 
 
Mit tettünk eddig: 
 
Parkolót alakítottunk ki a sárga iskolával szemben levő önkormányzati 
ingatlanokon. 
A szociális tűzifa (170m3) 528 eFt önerőt biztosított az előző városvezetés.  
A jelenlegi városvezetés 507 eFt-ot biztosított arra, hogy a tűzifát az 
ERDÉSZETI Zrt Rakamazra szállítsa. Továbbá gondoskodtunk az igények 
elbírálásáról és a tűzifának az igénylők részére történő ingyenes kiszállításáról. 
Régi lakossági igényt hajtottunk végre azáltal, hogy a lassú (15 km/h) járművek 
mellett a személygépjárművek részére a főtéren történő áthajtást biztosította a 
Képviselő-testület. Tehát nem áthajtási engedélyhez kötött a főtéren 
személygépjárművel történő áthajtás. A tehergépjárművel való behajtás nem 
engedélyezett. 
Tiszanagyfalu, Timár, Szabolcs települések polgármestereivel együttesen 
tárgyalásokat folytatok a NYÍRSÉGVÍZ Zrt. képviselőivel annak érdekében, 
hogy a RAVICSA Kft a jövőben is fennmaradjon és szolgáltatásokat teljesítsen. 
Az óvoda szervezetét megvizsgálta a Képviselő-testület és megállapította, hogy 
a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 1 fő intézményvezető-
helyettes alkalmazását követeli meg. A Mesevár óvodában 2 fő 
intézményvezető-helyettes van alkalmazva jelenleg. A Képviselő-testület –a 
költségtakarékos gazdálkodást szem előtt tartva- kérte az intézményvezetőt, 
hogy 2015.01.01. napjától 1 fő intézményvezető-helyettest alkalmazzon. Ez nem 
jelent létszámcsökkentést, csak a vezetői pótlék kerül 1 fő tekintetében 
megszüntetésre. 
Az önkormányzat csatlakozott a hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási 
hallgatók, illetőleg felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására 
létrehozott Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 
2015. évi fordulójához. 
A pályázatok benyújtási határideje 2014. november 7. napja volt. 
22 db pályázat érkezett. 20 db pályázat mindenben megfelelt. 2 db pályázó nem 
részesülhetett ösztöndíjban, mert a fegyveres szervek hivatásos és szerződéses 
állományú hallgatója, azaz a képzés finanszírozási formája közszolgálati 
ösztöndíj. 
A képviselő-testület a pályázatokat elbírálta és 20 fő pályázó 2000.-Ft/fő/hó 
támogatásban részesítette. Ez 10 hónapig terjedő támogatás 400.000.-Ft. A 
képviselő-testületnek a támogatás 5 hónapra jutó összegét 200.000.-Ft-ot át kell 
utalni a pályázatkezelőnek. 
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Tájékoztatom a lakosságot arról, hogy 2015. január 1. napjától a 
hulladékgyűjtésre vonatkozóan új szabályok kerültek bevezetésre. 
A hulladékról szóló 2012. évi CLXXXV. törvény 2015. január 1. napjától 
hatályos rendelkezései alapján a helyi közszolgáltatás (hulladékszállítás) 
keretében kötelező az elkülönített hulladékgyűjtési rendszer kialakítása és 
működtetése a településeken. 
Tájékoztatom Önöket, hogy településünkön az ingatlantulajdonosok 
(ingatlanhasználók) részére a jogszabályi változás következtében a szelektív 
hulladékgyűjtés új rendelkezései problémát nem okozhat, hiszen a 
közszolgáltató már 2013. január 1. napjától biztosította és jelenleg is biztosítja a 
szelektív hulladékok elkülönített gyűjtését, házhoz menő, illetve gyűjtőszigetes 
rendszerben.  
Fontos jogszabályi változás azonban az, hogy eddig csak lehetőség volt a 
szelektív hulladékgyűjtés bevezetése, de 2015. január 1. napjától annak 
igénybevétele és elkülönített gyűjtési szabályai már kötelezőek.  
Ez azt jelenti, hogy az ingatlanhasználó a települési hulladék részét képező 
papír, műanyag és fém hulladékokat a közszolgáltató által rendelkezésre 
bocsátott sárga vagy kék színű, a közszolgáltató emblémájával ellátott 120 
literes hulladékgyűjtő zsákba kell, hogy gyűjtse. A hulladékgyűjtő zsákban csak 
azok felirata szerinti engedélyezett hulladék helyezhető el.  
A gyűjtőzsákok ürítésére minimum havi egy alkalommal kell, hogy sor kerüljön, 
melynek időpontjáról a közszolgáltató ad tájékoztatást. 
Lakossági hulladékgyűjtő udvarokban is elhelyezhető a háztartásokban 
keletkező elkülönítetten gyűjtött papír, műanyag, üveg és fém hulladék, továbbá 
az elkülönítetten gyűjtött zöldhulladék, valamint a hulladékgyűjtő udvar 
üzemeltetője által meghatározott egyéb hulladékalkotók a hulladékgyűjtő udvar 
üzemeltetője által közzétett nyitvatartási időben. 
A közszolgáltató az elkülönítetten gyűjtött zöldhulladékot az általa üzemeltetett 
komposztáló telepen is átveszi. 
Az ingatlanhasználó a hulladékgazdálkodási díj megfizetésével szerez 
jogosultságot arra, hogy a háztartásban keletkező elkülönítetten gyűjtött 
hulladékot a hulladékudvarban, valamint a komposzttelepen elhelyezze.  
A közszolgáltató hulladékudvarai Nyíregyházán a Korányi Frigyes út 3. szám 
alatt (Interspar és temető között), illetve a Kerék út 1. szám alatt (Tiszavasvári 
úti felüljáró alatt) található. 
A zöldhulladékot is a hozzánk legközelebbi, a nyíregyházi komposzttelepen 
lehet leadni.  
Fentiekben elmondottakról képviselő-testületünknek még ez évben rendeletet 
kell alkotnia, melynek rendelkezései 2015. január 1-től kell, hogy hatályba 
lépjenek. 
A megváltozó szabályokról mind a közszolgáltató, mind a polgármesteri hivatal 
munkatársai készséggel adnak felvilágosítást Önök részére. 
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Felkérem Takácsné Bánlaki Anikó alpolgármestert, hogy a közfoglalkoztatás 
rendjéről pár gondolatot mondjon el. 
 
Takácsné Bánlaki Anikó alpolgármester: 
Szeretettel köszöntök minden jelenlévőt életem első közmeghallgatásán. 
Polgármester úr után szeretném megköszönni a bizalmat, amit nekünk szavazott 
a város. Köszönöm a bátorító szavakat, a biztatást és a hitet, hogy együtt 
mindent meg fogunk tudni oldani. A választások után képviselőtársamnak, 
Krausz Csabának és nekem jutott az a feladat, hogy a közfoglalkoztatás 
irányítási feladatait megoldjuk. Engedjék meg, hogy néhány gondolatban 
bemutassam ezt a rendszert.  
 
A tájékoztatás a jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
 
Bodnár László polgármester: 
Alpolgármester asszony tájékoztatását követően szeretném folytatni a 
tájékoztatásomat. A folyamatban levő alábbi két nagy kockázattal járó projektet 
tekintettük át: 
 
1.) Nagy morotva vízi tanösvény kialakítása és környékének fejlesztése (erről 
bővebben is szólok). 
 
2.) „C” kategóriás ifjúsági szálláshely létesítése a rakamazi Tisza-kempingben 
(erről bővebben is szólok). 

 
Terveink 

• Iskola rekonstrukciója , hangsúlyt fektetve az energiahatékonyságra. 
• Konyhai tevékenység fejlesztése. 
• -A KÖZMUNKAPROGRAM FOLYTATÁSA A KORMÁNY 

INTÉZKEDÉSEIVEL ÖSSZHANGBAN. 
• - Az ÖNELLÁTÁS ALAPJAINAK megteremtése, meglévő munkahelyek 

megőrzése 
• - Kerékpárút, járdák és utak rekonstrukciója. A belterületi vízelvezetés 

javítása 
• Eszközpark bővítése. 
• A közbiztonság növelését szolgáló térfigyelő kamerarendszer kiépítése. 
• Egészségügyi ellátás intézményrendszerének fejlesztése 

(felújítás+eszközpark fejlesztése). 
• Közbiztonság javítása térfigyelő kamerák felszerelésével 
• Az elmúlt időszakot lezáró átfogó pénzügyi vizsgálat az önkormányzatnál 

és a gazdasági társaságainál 
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• Átlátható , ésszerű, gazdaságos költségtervezés, gazdálkodás  
• Energiatakarékosság, energiatudatosság, környezetvédelem. >>> 

Napelemek telepítése a közintézményekre pályázati forrásból 
• Gyermekközpontú, stabil szakmai alapokra helyezett oktatás feltételeinek 

megteremtése. Tartsuk helyben a gyermekeinket!  
• Városi egészségprogram tervezése .  
• A fejlesztések és beruházások fő szempontjai: SZÜKSÉGSZERŰSÉG, 

FENNTARTHATÓSÁG,GAZDASÁGOSSÁG, ÉSSZERŰSÉG 
• A CIVIL SZERVEZETEK anyagi és erkölcsi  támogatása, bevonása a 

közösségi életbe,mert SZÜKSÉG VAN A MUNKÁJUKRA 
• Együttműködés a NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZATOKKAL. >>>  
• Szorosabb együttműködés a HELYI EGYHÁZAKKAL 
• A  RENDŐRSÉG, a MEZŐŐRSÉG  munkájának a támogatása. A 

hatékony POLGÁRŐRI munka újjáélesztése 
• LABDARÚGÁS támogatása oly módon, hogy a rakamazi futball-

hagyományok visszanyerjék régi rangjukat. A városunkban megépített 
műfüves futballpálya kihasználtságának növelése, kispályás tornák 
szervezése 

• TÖMEGSPORT rendezvények szervezése 
• Az IDEGENFORGALOM fejlesztése .A Tisza-part adottságainak 

maximális kihasználása. 
• A nagy múltú rendezvények színvonalának emelése, a kulturális élet 

támogatása, kiemelt lehetőséget teremtve a tehetségek számára. 
• Városnapi rendezvények, nemzeti ünnepek, szabadidős programok  

szervezése MINDENKI számára. 
 
I. Rakamazi Nagy-Morotva Vízi Tanösvény kialakítása és környékének 

fejlesztése, projektazonosító: ÉAOP-2.1.1/B-2f-2009-0008 
 
A pályázat elszámolható bruttó összköltsége: 658.729.491.-Ft 
Vissza nem térítendő támogatás összege: 520.535.819.-Ft + EU önerő alapból 
kapott támogatás + hitel amit konszolidált az állam. 
A beruházás célja, a Tisza folyó és közvetlen környezetének, továbbá 
élővilágának bemutatása. Ennek keretében vállalta az önkormányzat egy nagy 
teknősbékaház kialakítását a rakamazi Tisza-parton, továbbá egy kis 
teknősbékaház felépítését Rakamaz Város belterületén.   
Részét képezte még a beruházásnak egy 2200 méter hosszú vízi tanösvény 
kiépítése. Ezen nyomvonalon két személyszállító kishajó szállította volna az 
attrakció látogatóit, akik az utazás során személyesen is megfigyelhették volna a 
táj élővilágát. Kiegészítő elemekként kerültek betervezésre ősmagyar park 
kialakítása az íjász pálya területén, két darab kishajó beszerzése, továbbá egy 
közlekedési híd kiépítése a tanösvény rakamazi belterületi szakaszán.  
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Ez utóbbi közlekedési létesítmény elsődlegesen azt a célt kellett, hogy szolgálja, 
hogy a rakamazi gazdák árterületen lévő földjeiket meg tudják közelíteni 
gépeikkel, illetve a legeltetés céljából az állataikat letudják hajtani az árterületen 
lévő legelőkre. A pályázati anyag az alábbi projektelemeket foglalja magába 
(25%-os áfa mértékkel számolva): 
 
- Vízi tanösvény kiépítése 124.437.500.-Ft 
- Tiszai medencés kikötő 60.762.328.-Ft 
- Kisteknősbéka Ház 62.055.440.-Ft 
- Nagyteknősbéka Ház 293.519.969.-Ft 
- Szabad vízi strand komfortosítása 9.812.500.-Ft 
  
A támogatási szerződés 2010.05.27-én kelt, a tervezett fizikai befejezés 
határideje 2011.10.31-ben került eredetileg meghatározásra. 
 
2010-év során közbeszerzési eljárás keretében kiválasztásra került a projekt 
generál kivitelezője, amely a budapesti székhelyű gazdasági társaság lett.  
 A társaság kompletten vállalta a vízi tanösvény és kiszolgáló épületeinek 
kivitelezését, továbbá berendezési tárgyainak és egyéb kapcsolódó 
építményeinek beszerzését és üzembe helyezését. A beruházás építési részét 
alkotó csónakkiemelő öblözet építését egy nyíregyházi székhelyű Kft végezte 
bruttó 60.750.000.-Ft ellenértékért, továbbá a rakamazi szabad strand 
komfortosítását pedig egy tokaji székhelyű gazdasági társaság végezte bruttó 
9.969.500.-Ft ellenérték fejében. 
A budapesti székhelyű kivitelezővel 2010.december 14-én került megkötésre a 
vállalkozói szerződés. 
 A vállalkozási szerződés aláírását követően a kivitelezés megkezdése előtt a 
kivitelező az átadott kiviteli tervek tartalmi hiányosságait tartalmazó több 
oldalas hibalistát juttatott el az építtető önkormányzathoz. A kivitelező részéről 
több olyan jellegű műszaki akadály merült fel, mely késleltette az építési munka 
megkezdését illetve sorra a felszínre hozta a projekt műszaki hiányosságait, 
melyek utólag egyértelműen a nem kellően alapos tervezési és előkészítési 
munkafolyamatok következményei voltak.   
 
A munkálatok a nagyteknősbéka ház kivitelezésével 2011. május 23-án 
megkezdődtek. Ezt követően ugyan kivitelezői hibaként a Nagyteknősbéka ház 
helyének rossz kitűzése következtében, az eltérésre fennmaradási engedélyt 
kellett kérni. Az épület cölöp alapjainak megsüllyedése az egyébként akadozott 
munkafolyamatok ideiglenes leállítását eredményezte. Ez esetben szintén új 
műszaki megoldások váltak szükségessé, illetve a cölöpalapok megerősítését is 
el kellett végezni. Ezen problémák szintén új tervezési folyamatokat, és új 
engedélyezési eljárást generáltak. 
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2011-ben többnyire csak kooperációs egyeztetések zajlottak a projekt résztvevői 
között (kivitelező, műszaki ellenőr, önkormányzat képviselői, 
projektmenedzser), hogy közösen találjanak megoldást a felszínre kerülő 
műszaki problémák megoldására. Az egyeztetéseken világossá vált az 
újratervezés szükségessége, azonban erre a projekt eredeti tervezője nem 
mutatott kellő hajlandóságot.   
A többszöri sikertelen egyeztetés eredményeként a kivitelező saját költségén 
gondoskodott a cölöpalap megerősítéséről és az új kiviteli tervdokumentáció 
elkészítéséről.   A kivitelező az első részszámláját 2011. november 21-i 
teljesítési időponttal kiállította, a műszaki ellenőr leigazolta.   
2011. év végén műszaki ellenőr váltás is lezajlott. A sorozatos műszaki 
változtatások és egyéb pontosításra szoruló műszaki tételek okán a kivitelezési 
szerződés 5 alkalommal került módosításra.  
2011-ben és 2012-ben számtalan levelezés történt az önkormányzat és a 
kivitelező között, melynek a lényege az előre nem látott műszaki hiányosságok 
okozta többletköltségek viselője személyének tisztázása, a konkrét 
tervdokumentációk hiányának ismertetése, felelősségi szintek tisztázása, melyet 
elsődlegesen a tapasztalt műszaki hiányosságok mindkét félben történő 
tudatosulása idézett elő.  
2012. november 20-án előzetes helyszíni szemle került megtartásra, ahol 
rögzítésre kerültek az észrevételezett hiányosságok. A felek megegyeztek, hogy 
az észlelt hiányosságokat 2012. november 28-ig pótolja a kivitelező cég.   
 
A kivitelező által 2012. november 28-ig vállalt műszaki hiányosságok pótlása 
sajnos a mai napig nem készült el, a beruházás egyes elemei jelenleg is csak 
félkész állapotban vannak, annak ellenére, hogy a kivitelező 2012. november 
30-i teljesítési időponttal kiállította a beruházás végszámláját. 2012. november 
hónapban megtörtént a hiánymentes műszaki átadás-átvételi eljárás. A projektet 
a közreműködő szervezet a mai napig nem tudta lezárni, mivel a projekt 
nagyobb része – nagy teknősbéka ház, vízi tanösvény - még nem rendelkezik 
használatba vételi engedéllyel, mivel az olyan fokú műszaki hiányosságoktól 
szenved, ami ezt teljes körűen lehetetlenné teszi. 
 
A hiányzó műszaki tartalom számszerűsítése érdekében – a közreműködő 
szervezet kérésére – igazságügyi műszaki szakértő került kirendelésre. 
A szakértői vélemény az alábbi főbb megállapításokat tartalmazza: 

- a beruházás, figyelembe véve a vállalkozási szerződés műszaki tartalmát 
kb. 92 %-os készültségi fokban teljesült 2012. november 30-án, 

- a hiányzó, és egyben a használatba vételi engedélyhez szükséges építési 
munkák értéke nettó 35 millió forint. 

 
 



 516 

 
 
Az önkormányzat 2014. október 12-én megválasztott képviselő-testülete és 
polgármestere teljes mértékben eltökélt abban, hogy ezt az örökölt félbemaradt 
beruházást befejezze, mert nincs más lehetősége. Ennek érdekében az utóbbi 
hetekben több szakmai megbeszélés valósult meg szakértők részvételével.   
A kivitelező cég részéről nem volt módunkban felkeresni senkit sem, mivel 
annak osztrák tulajdonosa időközben csődbe ment és a magyar leányvállalat 
pedig nemrégiben tulajdonost cserélt. 
Az igazságügyi szakértő ezen egyeztetésen a felvetett munkálatok 
szükségességét nem vitatta, azt teljes mértékben jóváhagyta, közölte, hogy az 
általa számszerűsített nettó 35 millió forint mértékű hiányzó munka, csak azon 
tételeket tartalmazta, amelyek benne voltak a kivitelezési munka befejezésekor 
érvényes vállalkozói szerződés műszaki tartalmában, de nem kerültek 
elvégzésre. Az ő számításai nem azt a költségigényt számszerűsítették, ami a 
felépítmények használatba vételi engedélyéhez szükségesek. 
A projekt felelős műszaki vezetője ismerve a kialakult helyzetet ismertette 
megoldási javaslatát, mely szerint a projekt hiányzó részét véleménye szerint 
alapjaiban újra kell tervezni. Ennek keretében tényszerűen beárazásra 
kerülnének a használatba vételi engedélyhez szükséges építési munkálatok, és 
pótlásra kerülnének a projekt azon elemei, melyek a tervezett létesítmények 
vonzerejét jelentenék, és amelyek a folyamatos költségátcsoportosítások során a 
megvalósítási szakaszban elmaradtak pl.: ősmagyar park. 
 Álláspontja szerint a projektelemek használatba vételi engedélyéhez mintegy 
nettó 80-90 millió forintos beruházási igény társul.  
 
Ezen információk birtokában rögzíthetjük, hogy a jelenlegi polgármester és 
jelenlegi képviselő-testület az előző városvezetéstől egy olyan folyamatban lévő 
és európai uniós támogatásból megépülő félkész beruházást örökölt, melynek 
használatba vételi engedélyéhez  - jelen információk alapján - mintegy nettó 70-
90 millió forintnyi forrásra van szüksége. A projektet viszont nem elég műszaki 
értelemben sikeresen megvalósítani, annak látogatottsága csak abban az esetben 
biztosítható rentábilisan, ha a beruházás látvány és program elemei alkalmasak 
arra, hogy a támogatási szerződésben vállalt látogatói szám reálisan elérhető 
legyen. Sajnos a projekt ezen részére sem lehetünk büszkék, hiszen a pályázati 
értékelésen részt vett, és a vállalkozói szerződés mellékletében szereplő 
eszközlista és belső építészeti berendezések nagyságrendekkel változtak negatív 
irányba a megvalósítás során. Ezek pótlása szintén forrást igényel. Ezen 
hiányosságokat természetesen saját erőből nem lesz képes biztosítani az 
önkormányzat, a sikeres befejezés csak egy újabb pályázati forrás igénybe 
vételével lehet vállalható. 
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II. Nagy-Morotva Vízi tanösvény továbbfejlesztése II. ütem 
 
A projekt címe: „Rakamazi Nagy-Morotva Vízi tanösvény továbbfejlesztése II. 
ütem”. A tervezett elszámolható költség bruttó 299.720.000.-Ft volt.  
Az önkormányzat a projekt megvalósítása során 7 fő új munkahely létrehozását 
vállalta, továbbá a 2019-es gazdasági évre évi 118.000 fő látogatót.  
A pályázat beadásáról a 169/2012.(IX.20.) KT. határozatban döntött a 
képviselő-testület, a pályázati anyag beadása 2012.október 3-án történt meg. 
A projekt bírálati eredményéről az önkormányzat elutasító határozatot kapott a 
Nemzeti Fejlesztési Ügynökségtől 2012.12.21-én, döntését az alábbiakra 
alapozta lényegében: 
- a szakmai koncepció nem kellő átgondoltsága 
- hiányos pénzügyi elemzés 
- irreális látogatói szám és bevétel tervezése 
- szervezési és lebonyolítási egybecsúszás az 1.ütemmel.  
 
A közreműködő szervezet jelenlegi álláspontja alapján 2015. június 30-ig adott 
haladékot a projektelemek használatba vételi engedélyének megszerzésére, 
melynek hiánya esetén elállhat a támogatási szerződéstől, ami több mint 500 
millió forint igénybe vett támogatás és annak kamatai visszafizetésére 
kötelezheti az önkormányzatot. 
  
A jelenlegi városvezetés az alábbiakat tette a projekttel kapcsolatban: 

- Felvettük a kapcsolatot az Észak-Alföldi Regionális Fejlesztési 
Ügynökség munkatársaival, akikkel egyeztetésre került a hiányzó műszaki 
tartalom, hiszen ők jelenleg csak az igazságügyi szakértői véleményében 
foglaltakat ismerik, holott már tudható, hogy ez nem a realitást tükrözi a 
hiányosságokat illetően.   

- Egyeztetést kezdeményeztünk a Szabolcs-Szatmár Bereg Megyei 
Önkormányzattal. 

- A projektet egy műszaki felmérést követően alapjaiban újra kell tervezni 
mind műszakilag, mind marketing oldalról, annak érdekében, hogy a 
beruházás nem csak műszakilag kerüljön lezárásra, hanem biztosítva 
legyen a jövőbeni rentábilis működése is. 

- Felmértük a beruházás jelenlegi tényleges eszközállományát, összevetve a 
2012. októberében átvett eszközlista tételeivel. 

- Az igazságügyi szakértő a szakvéleménye kiegészítésére lett felkérve, 
melynek ismeretében lehet érvényesíteni a kivitelező cég felé a hibás 
teljesítésből származó önkormányzati igényt, tehát azt, hogy szerződés 
szerinti minőségben és mennyiségben teljesítsen és hozza olyan állapotba 
a projektet, hogy használatbavételi engedélyt kapjon. Jogi lépés 
megtörténtéről nincs tudomásunk. 

- A projekt legutolsó tervezőjétől ajánlatot kértünk az újratervezésre. 
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„C” kategóriás ifjúsági szálláshely létesítése a rakamazi Tisza-kempingben 
című projekt, projektazonosító: ÉAOP-2.1.2-2008-0022 

 
A szálláshely kialakítására 2008. május 20-án a Rakamazi Tisza-part Nonprofit 
Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság pályázatot nyújtott be. 
A projekt megvalósításának tervezett helyszíne a Rakamaz Strand út 1. szám 
alatt található 2419 hrsz-ú ingatlan volt, a beruházás tervezett összköltsége nettó 
361.471.630.-Ft volt, támogatási intenzitása 40 % -os mértékű, az igényelt 
támogatás így 144.588.652.-Ft volt. 
A támogatási szerződés 2009.március 9-én aláírásra is került, melyben a projekt 
tervezett megvalósítása 2010.09.30. volt. A megvalósítási határidő egy esetben 
került hosszabbításra, 2011.06.30.-ra. 
A társaság 2009. március 24-én a támogatási keretösszegből előleget hívott le a 
közreműködő szervezettől 57.835.460.-Ft értékben. 
A társaság ezt követően 2009. novemberében benyújtotta az 1. számú kifizetési 
kérelmét, melyben összességében nettó 36.200.000.-Ft kiadást kívánt elszámolni 
az előzőleg kiutalt előleg terhére. 
A forrásfelhasználás között tervezési szolgáltatások voltak nettó 9.750.000.-Ft 
értékben, valamint nettó 26.450.000.-Ft értékben építési anyagok kerültek 
beszerzésre. 
2010. februárjában indult egy hiánypótlási eljárás az előzőleg említett kifizetési 
igényélésre tekintettel, melynek a társaság nem tett megfelelően eleget, a 
közreműködő szervezet ezért ezt a kifizetési igénylést elutasította.   
A rendelkezésre álló dokumentumok alapján ezt követően egy bő éven át 
semmilyen tevékenység nem történt a projekttel, majd 2011. március 31-én 
átalányáras vállalkozási szerződés került megkötésre egy  váci székhelyű Kft-
vel. 
A vállalási ár nettó 490.137.138.-Ft volt, melyhez a projekt vissza nem térítendő 
támogatása továbbra is csak 144.588.652.-Ft volt, az építkezés teljesítési 
határideje 2011. november 30-volt. 
2011. áprilisában a Rakamazi Tisza-part Nonprofit Közhasznú Kft benyújtotta a 
2. számú kifizetési kérelmét, melyben részben az elutasított 1. számú kifizetési 
kérelem számlái szerepeltek, illetve az új kivitelező nettó 49.500.000.- értékű 
részszámlája.  
Hiánypótlásra felszólítás ismét. 
A társaság nem tett határidőben eleget a hiánypótlási felhívásban foglaltaknak, 
ezért ez a kifizetési kérelem is elutasításra került. 
Többször is felvetődött az önerő igazolásának hiánya. Első körben a 
közreműködő szervezet felszólította a társaságot, hogy a projekt önerejéről 
csatoljon be igazolást. 
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A társaság időközben 2011.szeptember 1-vel hitelszerződést kötött egy 
pénzintézettel egy 370.500.000.-Ft-os hitelkeretre a projekt finanszírozása 
érdekében. 
2013. március 27-én újabb helyszíni ellenőrzésre került sor a projekt helyszínén, 
melyről ugyancsak írásos jegyzőkönyv készült. Ennek tartalma szerint az 
építkezés helyszínén munkálatok nem folytak, a beruházás kezdetétől 
keletkezett kivitelezői és műszaki ellenőr által kiállított számlák nem kerültek 
pénzügyi rendezésre, az építkezés ebben az időpontban kb. 15 százalékos 
készültségben volt.  
A projekt több mint három éve áll, a beépített anyagok állaga romlik, 
forrásfelhasználás azóta nem valósult meg, a közreműködő szervezet 2013. 
júniusában elállt a támogatási szerződéstől. Jogorvoslati kérelem be lett nyújtva 
a döntés ellen, melynek eredménye jelenleg sem ismert. 
Egy számunkra kedvezőtlen döntés esetén a Kft-től a közreműködő szervezet 
követelheti a 2009.évben előlegként lehívott összeg kamatokkal növelt 
összegének visszafizetését. 
Továbbá a kivitelező felé fennálló tartozás összege, műszaki ellenőr által 
leigazolt teljesítés alapján mintegy 62 millió forint. Ezen felül függőben van 
még egy 24 millió Ft értékű teljesítés is, mely még nem került leigazolásra a 
műszaki ellenőr által.  
 
Mit tettünk: 
Egyeztetés van folyamatban a közreműködő szervezettel a pályázat eddigi 
elszámolásainak elutasítása okainak tisztázása-, illetve a projekt megmentése 
érdekében. 
Konzultációk, egyeztetések a projekt szereplőivel (kivitelező, műszaki ellenőr, 
szállítók) a pénzügyi folyamatok tisztázása érdekében. 
Az önkormányzati vagyon védelme érdekében szükséges lépések előkészítése 
van jelenleg folyamatban. 
 
 
H o z z á s z ó l á s o k :  
 
Mokánszki Mihály rakamazi lakos: 
Az önkormányzat 2014. évi tevékenységét hallva az a véleményem, hogy 
korábban kellett volna megtennünk azt, amit a választáskor megtettünk. Az 
elhangzott adatokat megismerve úgy gondolom, hogy ezek a negatív adatok az 
egész megyének elegendőek lennének. Ha a Képviselő-testület ebből ki fog 
tudni lábalni, meg fogja oldani a város gondját, problémáját akkor valamilyen 
„Nobel-díj”-at kell megszavazni az Önök részére. Hol vannak most azok az 
emberek, akik a településsel ezt megtették?  
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Bodnár László polgármester: 
A Képviselő-testülettel közösen mi ezt a feladatot vállaltuk, valamilyen módon 
meg kell, hogy oldjuk a problémákat. Tudomásul kell venni azonban, hogy ezt 
önerőből nem fogjuk tudni megoldani. Úgy gondolom, hogy az általam említett 
két pályázat nagyon bonyolult, ezért át fogjuk tekinteni, hogy milyen lépéseket 
kell megtennünk a pályázatok sikeres lezárása érdekében. 
 
 
A városgyűlésen részt vevők a tájékoztatót tudomásul vették. 
 
 
3. napirendi pont: Közérdekű bejelentések, javaslatok tétele. 
 
Mokánszki Mihály: 
Pár nappal ezelőtt a közmunkások bevonásával az utak nagyobb kátyúit 
kijavították. Véleményem szerint a kátyúzás nem megfelelően történt meg. Én 
munkaerő pazarlásnak tartom ezt, mert a munkából hiányzott a szakmaiság, 
hiányzott az anyag. 
 
Rakamazon sajnos nagyon sok olyan elhagyatott épület van, amit a gaz felver. A 
Dózsa György úton a Bujtó presszó melletti lakóház egy patkányfészek. 
Ezeknek a rossz állapotú házaknak a rendbetételére fel kellene hívni a 
tulajdonos figyelmét. Amennyiben erre a tulajdonos nem hajlandó, akkor a 
rendezést az önkormányzatnak kellene elvégeznie és a költségét a tulajdonossal 
meg kellene téríttetni. 
 
A szemétszállítást végző szolgáltató munkatársai a szemét szállításakor a 
kukákat dobálják, így azokban kárt tesznek. Letörik a kuka fedele, a kereke, 
vagy akár az oldala is belyukad. Fel kellene hívni a szolgáltató figyelmét arra, 
hogy nagyobb figyelemmel végezzék a munkájukat. A szelektív 
hulladékgyűjtésre szolgáló zsákokat nem megfelelően helyezik el a lakásoknál, 
így a zsákot vagy elviszi a szél, vagy szétrágja a kutya. Ezáltal a zsák kárbavész, 
azt a lakosság már nem tudja felhasználni. 
 
Tűzgyújtási tilalom esetén ellenőrizni kellene, hogy azt mindenki betartsa. 
Amennyiben nincs ellenőrzés, mindenki akkor gyújtja be a hulladékot, amikor 
akarja. Erre jobban oda kellene figyelni.  
 
Problémaként jelentkezik, hogy nyitott kocsival szerves trágyát hordanak a 
közúton, így órák múlva is lehet a bűzt érezni. Be kellene tartani mindenkinek 
az erre vonatkozó szabályokat. 
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A közmunkaprogramot jónak tartom, csak a munkavégzésben volt eddig hiba. A 
munka mindenféle szakszerűtlenséget nélkülöz. Véleményem szerint a munka 
ellenőrzést igényel, melyet most már a csoportvezetők el is végeznek.  
 
Bodnár László polgármester: 
A környezet rendbetétele a neveltetésből fakad. Mindenkinek el kellene jutni 
oda, hogy a közterületek tisztaságára figyeljen. Sajnos az emberek szétszórják a 
szemetet, ezzel nem tudunk mit kezdeni. A közmunkások végigmennek az 
utcákon és felszedik a mások által elszórt szemetet. A rendőrség kiszabja a 
környezetvédelmi bírságot, mégis megtörténnek a szemetelések.  
 
A szemétszállítást végző szolgáltató köteles a munkáját az elvárásoknak 
megfelelően végezni. Amennyiben a lakosság azt észleli, hogy a kukákat 
dobálják a dolgozók, akkor azt a Polgármesteri Hivatalba jelezni kell, aki erről 
jegyzőkönyvet fog felvenni. A bejelentést továbbítani fogjuk a szolgáltató 
részére, akinek kötelessége a kárt térítésmentesen kijavítani.  
 
A szelektív hulladékgyűjtő zsákok elhelyezése valóban nem minden esetben 
megfelelően történik meg. Az sem jó, ha a közterületen hagyják a zsákot, de az 
sem jó, ha az udvarra dobják és azt a kutya szétrágja. Ha valaki élelmesebb, 
összegyűjti a szomszéd részére lerakott zsákot is. Ezeket a problémákat 
továbbítani fogjuk a szolgáltató részére.  
 
A tűzgyújtási tilalom jogszabályban van szabályozva, melynek betartását 
ellenőrizni kell.  
 
Szerves anyag településen belüli szállítása a legrövidebb úton történhet meg. A 
termőföldre történő eljuttatás miatt a szállítás elfogadható a belterületen, viszont 
azt már bosszantónak tartom, ha kiszóródik az úttestre a trágya. A szerves 
trágyát egy zárt konténerbe, vagy letakarva kellene szállítani a belterületen. 
 
Mokánszki Mihály: 
Azt kérem az önkormányzat képviselőitől, hogy mindig a lakosság érdekeit 
képviseljék. A volt polgármesterhez 5 alkalommal jelentkeztem be, azonban 
soha nem fogadott, kollégái mindig letagadták. Közérdekből szerettem volna 
beszélni vele, azonban soha nem jutottam be hozzá. 
A polgármester úrnak a jó Isten adjon erőt adjon ahhoz, hogy meg tudja oldani 
azokat a feladatokat, amelyek előtte állnak.  
 
Bodnár László polgármester: 
Megválasztásomat követően mindig nyitva áll az ajtóm a lakosság előtt. Úgy 
látom, igény van arra, hogy a megválasztott képviselők, illetve a polgármester 
ne bújjon el a lakosság elől, mert nem azért vagyunk itt.  
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Az ajtó nyitva áll, mindenkit szívesen meghallgatok, és elmondom, mi lehet a 
megoldás a problémájára. A polgármester, illetve a képviselők úgy 
dolgozhatnak a lakosság igénye szerint, ha a lakosság igényét megismerik.  
 
Czikó Györgyné rakamazi lakos: 
A Dózsa György út – Szent István út kereszteződésében a nagy forgalom miatt 
nagyon nehéz átjutni az úttest másik oldalára. Jónak tartanám, ha a Dózsa 
György úti vasúti átjáró és a postahivatal között a vasút mellett el lehetne járni, 
így nem kellene a főútra kimenni. 
 
A Bocskai úton az óvodától a Körte utcáig a közvilágítás nem mindig jó. Egyik 
nap még van közvilágítás, másnap nincs, ezt követően ismét van. Bizonyára 
valami hibája van a rendszernek, hogy ilyen a közvilágítás.  
 
Bodnár László polgármester: 
A vasúti sínek mellett nem engedélyezhető a közlekedés. Ott semmilyen 
megoldás nem lehet, mert balesetveszélyes. Régebben lehetett közlekedni az 
óvoda és a posta között, azonban azt a területet az óvoda lezárta, így megszűnt 
ez a lehetőség.  
 
A trafóállomás hibája miatt fordul elő, hogy a közvilágítás nem mindig 
megfelelő. Ez sajnos a Szent István úton is előfordult már. Az E.On felé a 
problémát jelezzük, és kérjük a hiba megszüntetését.  
  
Keller Bálint rakamazi lakos: 
A Béke úton nagyon sok erőgép közlekedik. Olyan nagyok ezek a gépek, hogy a 
szembejövő autós nem tud kitérni előlük. Felhordják az úttestre a sarat, ami az 
ottlakók számára elviselhetetlen. Ha megszárad a sár, a nagy por belep mindent.  
 
Bodnár László polgármester: 
A Béke út forgalma azért nőtt meg, mert a Szent István úton lévő főtérről ki 
lettek zárva a tehergépjárművek és arra az útra irányították a forgalmat. A 
felhordott sarat a jogszabály szerint annak kell letakarítani, aki azt felhordta. 
Meg fogjuk nézni, hogy milyen mértékű a sárfelhordás és fel fogjuk szólítani a 
gépjármű tulajdonosát a felhordott sár letakarítására.  
 
 
 
Szeretném megköszönni mindenkinek, hogy ilyen nagy számban megjelentek a 
közmeghallgatáson.  
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Tájékoztatom Önöket, hogy 2014. december 19-én 1800 órai kezdettel a Városi 
Művelődési Központ és Könyvtárban karácsonyi ünnepséget szervezünk. 
December 20-án szombaton hagyományteremtési céllal karácsonyi forgatagot 
rendezünk a Városi Művelődési Központ és Könyvtár előtti téren. A 
rendezvényekre mindenkit szeretettel várunk.  
 
 

Bodnár László polgármester az ünnepek közeledtével kellemes karácsonyt, 
boldog új évet kíván a Képviselő-testület és a maga nevében a város 
lakosságának. 
 
Ezt követően Bodnár László polgármester 2015 órakor a közmeghallgatást és 
városgyűlést bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 

Bodnár László     Dr. Kóder László 
      polgármester            jegyző 

 
 
 
 

Krausz Csaba     Sárközi Mariann 
jegyzőkönyv-hitelesítők   

 


